# 社團法人中華民國國立中興大學校友總會獎助學金設置辦法

# Regulations for the Scholarship and Financial Aid Set by The Alumni Association of National Chung Hsing University, ROC

第一條 社團法人中華民國國立中興大學校友總會(以下稱本會)為鼓勵學子勤學 向善,特定本辦法。

#### Article 1

The Alumni Association of National Chung Hsing University, ROC (hereinafter referred to as "the Association") establishes these regulations to encourage students to pursue diligence and virtue in their studies.

第二條 申請對象:凡國立中興大學在學生皆可申請,每名金額新台幣壹萬伍仟元整,有特殊狀況者,可增加名額或獎金,但每年度獎學金總金額上限為新台幣叁拾萬元整。

### Article 2

Eligibility: All currently enrolled students of National Chung Hsing University may apply. Each scholarship award is NT\$15,000. In special circumstances, the number of awards or the amount of the scholarship may be increased; however, the total annual scholarship amount is capped at NT\$300,000.

# 第三條 申請條件:

- (一)前一學期學業平均成績達70分以上,操行成績達80分以上。
- (二)家境清寒或政府登記之低收入戶。
- (三)家中收入因故銳減致生活困苦,或遭重大變故亟需急難救助。
- (四)優秀博士班清寒研究生出席國外研討會公開口頭發表論文。

#### Article 3

### Application Criteria:

- 1. Academic average of 70 or above and conduct score of 80 or above in the previous semester.
- 2. Financially disadvantaged or registered as a low-income household.
- 3. Significant reduction in family income due to unforeseen circumstances or major incidents.
- 4. Outstanding financially disadvantaged doctoral students presenting papers at international conferences.
- 第四條 申請手續:於每學年度第二(或第一)學期開學後,依公告之期限檢附下列文件 送交生輔組申請。
  - (一)申請表(如附件)。

- (二)前一學期成績單。
- (三)低收入戶證明(或清寒證明)及前一年度家庭個人所得清單(含學生本人及 父母)。
- (四)家中收入因故銳減或遭重大變故證明。
- (五)研討會論文接受函及推薦函二封(內容須包含被推薦人的研究品質、外語能力、被推薦人擬參加的國際會議之重要性,以及此國際會議對被推薦人的未來學術發展所產生之影響等),或其他相關有利佐證資料。

### Article 4

Application Procedures: After the start of the second (or first) semester of each academic year, applicants must submit the following documents to the Student Counseling Section within the announced deadline.

- 1. Application form (see attachment).
- 2. Transcript from the previous semester.
- 3. Proof of low-income household status (or proof of financial hardship) and a list of personal income for the previous year (including the applicant and their parents).
- 4. Proof of significant reduction in family income due to unforeseen circumstances or major incidents.
- 5. Conference paper acceptance letter and two recommendation letters (which should include the applicant's research quality, foreign language ability, the importance of the international conference to be attended, and the potential impact of the conference on the applicant's future academic development), or other relevant supporting documents.
- 第五條 評審辦法:由本會秘書長擔任召集人,召集 3-4 位理監事代表及邀請相關教授成立評審委員會,依申請人資料評定獲獎人選。

### Article 5 Review Method:

The Secretary-General of the Association shall serve as the convener, organizing a Review Committee consisting of 3-4 board members and inviting relevant professors to assess the applicants based on the submitted documents to determine the scholarship recipients.

第六條 本獎助學金申請與發放程序委由生輔組辦理,獲獎者於擇期公開表揚。獲獎 同學須出席頒獎典禮,無正當理由而未參加者,則喪失獲獎資格。

### Article 6

The application and distribution procedures for this scholarship are managed by the Student Counseling Section. Award recipients will be publicly recognized on a selected date. Recipients must attend the award ceremony; those who fail to attend without valid reasons will forfeit their scholarship.

第七條 學生獲獎紀錄永久保存,申請資料則保存1年。

### Article 7

The record of students receiving scholarships shall be kept permanently, while application documents shall be retained for one year.

第八條 本辦法經本會理監事會議審議通過後施行,修訂時亦同。

## Article 8

These regulations are implemented upon approval by the board meeting of the Association, and the same applies to any amendments.